

PUBLIC SERVICE ACT

Pursuant to section 209 of the *Public Service Act*, the Commissioner in Executive Council orders as follows:

1. This order may be cited as the Exemption For Federal Program Transfers.

2. Appointment to the public service is exempt from sections 99, 105, 108, 113 and 115 of the *Public Service Act* when all of the following conditions are met:

(a) a program of the Government of Canada is transferred to the Government of the Yukon,

(b) the individual who is to be appointed was employed by the Government of Canada in that program, and

(c) in the agreement pertaining to the transfer of that program, the Government of the Yukon has agreed to offer the individual appointment to the public service.

3. Where the appointment is one for which an exemption has been made under section 2 and under the agreement between the Government of Canada and the Government of the Yukon pertaining to the transfer the individual who is to be appointed is entitled to be appointed at a rate of pay higher than the maximum rate for the class the position is in, then the appointment of that individual is exempt of subsection 74(1) of the *Public Service Act*.

4. Notwithstanding the generality of section 2, where the appointment is one for which an exemption has been made under section 2 and the individual who was appointed was still on probation when their employment with the Government of Canada ended, then that individual will remain on probation as an employee of the Government of the Yukon for the same period as they would have remained on probation if they had remained as an employee of the Government of Canada.

Dated at Whitehorse, in the Yukon Territory this 24th day of May, A.D. 1990.

Commissioner of the Yukon

LOI SUR LA FONCTION PUBLIQUE

Le Commissaire en conseil exécutif, conformément à l'article 209 de la *Loi sur la fonction publique*, décrète ce qui suit :

1. Titre du présent règlement : Exemptions visant les transferts de programmes fédéraux.

2. La personne nommée à un poste au sein de la fonction publique est soustraite à l'application des articles 99, 105, 108, 113 et 115 de la *Loi sur la fonction publique* lorsque les trois conditions suivantes sont remplies :

a) il s'agit d'un programme du gouvernement du Canada transféré au gouvernement du Yukon;

b) la personne devant être nommée est à l'emploi du gouvernement du Canada dans ce programme;

c) dans l'entente relative au transfert du programme, le gouvernement du Yukon a convenu d'offrir le poste au personnel de la fonction publique.

3. S'il s'agit d'un poste exempt aux termes de l'article 2 et de l'entente relative au transfert entre le gouvernement du Canada et le gouvernement du Yukon, la personne nommée a droit à un taux de salaire plus élevé que le maximum prévu pour la catégorie de postes en cause et elle est soustraite à l'application du paragraphe 74(1) de la *Loi sur la fonction publique*.

4. Par dérogation aux conditions générales de l'article 2, s'il s'agit d'un poste exempt en application de cet article et si la personne nommée était encore en stage au moment de sa mutation, elle reste en stage auprès du gouvernement du Yukon pour la partie de celui-ci non encore écoulée auprès du gouvernement du Canada.

Fait à Whitehorse, dans le territoire du Yukon, le 24 mai 1990.

Commissaire du Yukon